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RM.0052 – 1/09 
 
 
 

P R O T O K Ó Ł   NR XXXII/09 
 

Z  
 

SESJI 
 

Rady Miejskiej 
w Stroniu l skim 

 
z dnia 27 stycznia  2009 roku 

 
 
 

 
PROPONOWANY PORZDEK SESJI 

 
1. Otwarcie sesji. 
2. Ustalenie porzdku obrad. 
3. Usprawiedliwienie nieobecnoci radnych na poprzedniej sesji Rady Miejskiej. 
4. Przyj cie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej w Stroniu l skim. 
5. Przyj cie sprawozdania Burmistrza Stronia l skiego z działalnoci w okresie midzy 

sesjami. 
6. Analiza i ocena miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego i ochrony 

rodowiska na terenie Gminy Stronie l skie.   
1) Komisja Planowania Przestrzennego, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i 

Mieszkaniowej, Ochrony rodowiska i Przyrody, Porzdku Publicznego i Ochrony 
Przeciwpoarowej Rady Miejskiej w Stroniu l skim 

2) Dyrektor Wydziału Zagospodarowania Przestrzennego, Architektury i Budownictwa 
Starostwa Powiatowego w Kłodzku 

3) Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej, Infrastruktury Technicznej i Ochrony 
rodowiska Urzdu Miejskiego w Stroniu l skim    

4) Burmistrz Stronia l skiego  
5) Dyskusja    
7. Przyst pienie do opracowania Planu urzdzeniowo – rolnego na terenie Gminy Stronie 

l skie (druk Nr XXXII-1/09)  
8. Interpelacje radnych. 
9. Zapytania i wolne wnioski. 

10. Sprawy bie ce Rady Miejskiej. 
11. Zamkni cie sesji. 

 
 

Przed sesj w hollu Urz du Miejskiego w Stroniu l skim z okazji Dnia Babci i Dziadka 
odbył si  wyst p dzieci uczszczajcych na zajcia do wietlicy rodowiskowej w 
Bolesławowie. 
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OTWATCIE SESJI 
 

Pan Ryszard Suliski Przewodniczcy Rady Miejskiej o godzinie 11:20 otworzył XXXII sesj  
Rady Miejskiej w Stroniu l skim. Powitał wszystkich bardzo serdecznie, zaznaczył, e 
osoby zaproszone do referowania tematu wiodcego nie przybyły na sesj. Stwierdził 
prawomocno  obrad, na sali obecnych było 12 radnych, lista obecno ci stanowi załcznik do 
niniejszego protokołu. 

 
USTALENIE PORZ DKU OBRAD 

 
Pan Przewodniczcy zapytał, czy s uwagi do zaproponowanego porzdku obrad? Porzdek 
obrad został przyjty jednogłonie 12 głosami „za”. 

 
 

USPRAWIEDLIWIENIE NIEOBECNO CI RADNYCH NA POPRZEDNIEJ SESJI 
RADY MIEJSKIEJ W STRONIU LASKIM 

 
Radny Pan Piotr Podłowski usprawiedliwił nieobecno na poprzedniej sesji, która 
spowodowana była chorob. 

 
 

PRZYJ CIE PROTOKOŁU Z POPRZEDNIEJ SESJI RADY MIEJSKIEJ  
W STRONIU L SKIM 

 
Za przyj ciem protokołu Nr XXXI/08 z dnia 29 grudnia 2008 roku głosowało 12 radnych 
(jednogłonie). 

 
 

PRZYJ CIE SPRAWOZDANIA BURMISTRZA STRONIA L SKIEGO 
Z DZIAŁALNO CI W OKRESIE MI DZY SESJAMI 

 
Pan  Zbigniew Łopusiewicz przedstawił sprawozdanie: 

 
 Burmistrz Stronia l skiego wydał zarzdzenie nr 518/08 w sprawie powołania Pana 
Artura Sawickiego na stanowisko dyrektora Zakładu Usług Turystycznych „Jaskinia 
Nied wiedzia” w Kletnie.  
 Burmistrz wydał zarzdzenie nr 519/08 w sprawie udzielenia dyrektorowi zakładu 
bud etowego Gminy Stronie l skie pełnomocnictwa do jednoosobowych działa w zakresie 
funkcjonowania Zakładu Usług Turystycznych „Jaskinia Nied wiedzia” w Kletnie.  
 Burmistrz wydał zarzdzenie nr 520/08 w sprawie rozstrzygnicia otwartego konkursu 
ofert na realizacj zadania publicznego w zakresie wypoczynku dzieci i młodzie y w 2009 
roku ( Biblioteka Miejska w Stroniu l skim – nazwa zadania „Bezpieczne ferie w bibliotece 
2009” – kwota dotacji 1270,00 PLN).  
 Burmistrz wydał zarzdzenie nr 521/08 w sprawie przeniesienia wydatków 
bud etowych midzy rozdziałami i paragrafami w obrbie działu.  
 Burmistrz rozpatrzył ofert w sprawie wykonania dokumentacji inwentaryzacyjnej 
obiektu budowlanego – budynku mieszkalnego przy ul. Mickiewicza 44 w Stroniu l skim za 
kwot  wynagrodzenia w wysokoci 4900,00 PLN brutto. Burmistrz zaproponował przyjcie 
oferty do realizacji za kwot 4000,00 PLN.  
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 Burmistrz wyraził zgod na przedłuenie umów na wykonywanie pracy w Gminnej 
Komisji Rozwi zywania Problemów Alkoholowych w Stroniu l skim na 2009 rok dla 
członków komisji w składzie: Bety Berger, Ireny Mazurek, El biety Kordas i Jana Hoszko na 
takich samych warunkach jak w 2008 roku tj. 85,00 PLN brutto  za jedno posiedzenie 
komisji.  
Burmistrz rozpatrzył ofert w sprawie pracy w Punkcie Informacyjno - Konsultacyjnym oraz 
prowadzenia zaj  o charakterze terapeutycznym dla osób uzalenionych i ich rodzin w 
Stroniu l skim za kwot wynagrodzenia w wysokoci 1800,00 PLN brutto za 36 godzin 
pracy miesicznie. Burmistrz przyjł ofert  do realizacji.  
 Burmistrz zapoznał si z rozliczeniem rodków Centrum Sportu i Rekreacji w Stroniu 

l skim na realizacj zada  własnych w zakresie upowszechniania kultury oraz kultury 
fizycznej i sportu (V transza). Burmistrz przyjł rozliczenie rodków w ramach przekazanej 
dotacji.  
 Burmistrz Stronia l skiego wydał zarzdzenie nr 522/09 w sprawie przeznaczenia do 
u yczenia na okres do trzech lat czci nieruchomoci poło onej w obrbie wsi Stary 
Gieratów, stanowicej własno  Gminy Stronie l skie (u yczenie na rzecz Wspólnoty 
Mieszkaniowej w budynku Stary Gierałtów 14 i 14A działki oznaczonej  nr geodezyjnym 
105/7 zabudowanej urzdzeniami wodocigowymi).  
 Burmistrz wydał zarzdzenie nr 523/09 w sprawie podania do publicznej wiadomoci 
wykazu nieruchomoci przeznaczonej do uyczenia na okres do trzech lat, połoonej w 
obr bie wsi Stary Gieratów, stanowicej własno  Gminy Stronie l skie.  
 Burmistrz wydał zarzdzenie nr 524/09 w sprawie wynagrodzenia członków Gminnej 
Komisji Rozwi zywania Problemów Alkoholowych w Stroniu l skim (dieta dla członka 
komisji w wysokoci 85,00 PLN brutto za jedno posiedzenie).  
 Burmistrz wydał zarzdzenie nr 525/09 w sprawie rozstrzygnicia otwartego konkursu 
ofert na realizacj zada  publicznych w 2009 roku w zakresie: kultury fizycznej i sportu, 
kultury i ochrony dziedzictwa kulturowego, ochrony i promocji zdrowia oraz edukacji.  
 Burmistrz wydał zrzdzenie nr 526/09 w sprawie przeznaczenia do sprzeday 
nieruchomoci zabudowanych i nie zabudowanych stanowicych własno  Gminy Stronie 

l skie oraz ustanowienie słuebnoci drogowej (sprzeda w formie przetargu działek 
oznaczonych nr geodezyjnymi 59/3 – 59/9 połoonych w Starym Girałatowie oraz 
ustanowienie słuebnoci drogowej na działce oznaczonej nr geodezyjnym 59/10 poło onej w 
Starym Gierałtowie).  
 Burmistrz wydał zarzdzenie nr 527/09 w sprawie podania do publicznej wiadomoci 
wykazu nieruchomoci przeznaczonej do sprzeday stanowicej własno  Gminy Stronie 

l skie (lokal mieszkalny nr 14 przeznaczony do remontu poło ony w budynku przy ul. 
Ko ciuszki 58 w Stroniu l skim).  
 Burmistrz przygotował projekt zarzdzenia w sprawie przeznaczenia do sprzeday 
nieruchomoci nie zabudowanej stanowicej własno  Gminy Stronie l skie (działka 
oznaczona nr geodezyjnym 153/2 o pow. 1238m2 połoona w obrbie Starej Morawy) Projekt 
zarz dzenia naley przekaza wła ciwym komisjom Rady Miejskiej w celu zaopiniowania.  
 Burmistrz przekazał pracownikom Urzdy Miejskiego wnioski radnych złoone na 
ostatniej sesji Rady Miejskiej w celu załatwienia wg wła ciwo ci. O sposobie załatwienia 
spraw naley poinformowa Burmistrza Stronia l skiego oraz zainteresowanych radnych.  
 Burmistrz Stronia l skiego zapoznał si z pismem w sprawie sprzeday działki 
oznaczonej nr geodezyjnym 191 połoonej przy ul. Kociuszki w Stroniu l skim. Burmistrz 
podtrzymał swoje wczeniejsze stanowisko i zaproponował moliwo  wydzier awienia 
przedmiotowej nieruchomoci na okres do trzech lat pod parking ogólnodostpny dla 
mieszkaców i turystów Gminy Stronie l skie.  
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 Burmistrz rozpatrzył wniosek (Usługi Projektowe) w sprawie uzgodnienia trasy 
przebiegu sieci wodocigowej przez działki gminne w obrbie ulicy Polnej w Stroniu 

l skim. Burmistrz uzgodnił przebieg sieci wodocigowej i wyraził zgod na przejcie przez 
działki stanowice własno  Gminy Stronie l skie.  
 Burmistrz zapoznał si z kolejnym wnioskiem (Usługi Projektowe) w sprawie 
wyra enia zgody na przejcie przył czem wody i kanalizacji sanitarnej dla platformy 
widokowej w obrbie wsi Sienna. Burmistrz uzgodnił przebieg trasy sieci wod-kan i wyraził 
zgod  na przejcie przez działki gminne.  
 Burmistrz zapoznał si z ofert  w sprawie wykonania pracy polegajcej na 
prowadzeniu gospodarki lenej w lasach stanowicych własno  Gminy Stronie l skie za 
kwot  wynagrodzenia w wysokoci 300,00 PLN brutto  miesicznie. Burmistrz przyjł ofert  
do realizacji na 2009 rok.  
 Burmistrz rozpatrzył wniosek Biegłego Sdowego w sprawie przedłuenia na rok 
2009 umowy w zakresie wydawania opinii w przedmiocie uzalenienia od alkoholu dla osób 
wskazanych przez Gminn Komisj  ds. Rozwizywania Problemów Alkoholowych w Stroniu 

l skim. Burmistrz wyraził zgod na przedłuenie umowy  na dotychczasowych warunkach.  
 Burmistrz zapoznał si z ofert  Firmy Usług Komputerowych HESIO na obsług 
informatyczn urz du w zakresie systemów komputerowych RADIX za kwot 
wynagrodzenia w wysokoci 600,00 PLN brutto miesicznie.  
 Burmistrz Stronia l skiego wydał zarzdzenie nr 528/09 w sprawie zatwierdzenia 
układu wykonawczego budetu Gminy Stronie l skie na rok 2009.  
 Burmistrz wydał zarzdzenie nr 529/09 w sprawie ogłoszenia kolejnych przetargów 
ustnych nieograniczonych na sprzeda nieruchomoci nie zabudowanych stanowicych 
własno  Gminy Stronie l skie (działki połoone w obrbie Strachocina, Starego 
Gierałtowa, Stronia Wsi oraz przy ul. Polnej, Sportowej i Mickiewicza w Stroniu l skim – 
przetargi odbd  si  27 lutego 2009 roku).  
 Burmistrz wydał zarzdzenie nr 530/09 w sprawie przekazania na okres dwóch lat 
nieruchomoci stanowi cych własno  Gminy Stronie l skie na cele zwizane z realizacj 
zada  statutowych zakładu budetowego Zakład Usług Turystycznych „Jaskinia 
Nied wiedzia” w Kletnie.  
 Burmistrz wydał zarzdzenie nr 531/09 w sprawie ustalenia dodatkowych dni wolnych 
od pracy w 2009 roku dla pracowników Urzdu Miejskiego w Stroniu l skim (14 sierpnia i 
24 grudnia w zamian za wi ta przypadajce w sobot) .  
 Burmistrz wydał zarzdzenie nr 532/09 w sprawie powołania komisji przetargowej do 
przeprowadzenia przetargu na: Przebudow drogi gminnej ul. 40–lecia PRL w Stroniu 

l skim na działkach nr 450, 434, 759, 559/2.  
 Burmistrz wydał zarzdzenie nr 533/09 w sprawie powołania komisji przetargowej do 
przeprowadzenia przetargu na: Rozbudow z przebudow budynku PKP na Centrum 
Edukacji, Turystyki i Kultury  w Stroniu l skim na działce nr 14/6.  
 Burmistrz wydał zarzdzenie nr 534/09 w sprawie podania do publicznej wiadomoci 
wykazu nieruchomoci przeznaczonych do uyczenia na okres do trzech lat połoonych w 
Stroniu l skim przy ul. Morawka 9, stanowicych własno  Gminy Stronie l skie 
(u yczenie na rzecz Wojewódzkiego Szpitala dla Nerwowo i Psychicznie Chorych w Stroniu 

l skim pomieszcze trafostacji -  zasilanie budynków szpitalnych w energi  elektryczn).  
 Burmistrz wspólnie z dyrektorem ZUT „Jaskinia Niedwiedzia” w Kletnie omówił            
Projekt aranacji wystawy stałej przy Jaskini Niedwiedziej w Kletnie. Naley przygotowa 
odpowiedni wniosek w sprawie pozyskania z funduszy europejskich rodków finansowych w 
wysoko ci około 500 tys. PLN na wdroenie i realizacj przedmiotowego projektu.  
 Burmistrz wspólnie z Przewodniczcym Rady ustalili porzdek sesji Rady Miejskiej w 
Stroniu l skim, któr  zaplanowano na dzie 27 stycznia 2009 roku:  
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 Burmistrz rozpatrzył wniosek Dolnol skiej Agencji Promocji i Obsługi Samorzdów 
w sprawie przygotowania „Informatora Samorzdów Dolnego l ska 2009”. Burmistrz 
wyraził zgod  na współfinansowanie w/w wydawnictwa (w tym koszty prezentacji)  za kwot 
w wysoko ci 720,00 PLN brutto. Dodatkowo Agencja zobowizuje si  do przekazania dla 
Gminy Stronie l skie 5 egzemplarzy ksizki gratis. 
 Burmistrz zapoznał si z wnioskiem o wydanie zezwolenia na sprzeda napojów 
alkoholowych (A+B+C) w Sklepie Rolno – Spoywczym poło onym przy ul. 

wierczewskiego 17D w Stroniu l skim. Burmistrz wyraził zgod na sprzeda alkoholu w/w 
miejscu.  
 Burmistrz rozpatrzył wniosek Automobilklub Ziemi Kłodzkiej w sprawie organizacji 
Górskich Samochodowych Mistrzostw Polski „Sienna 2009” w dniach 19-21 czerwca 2009 
roku. Burmistrz wydał pozytywn opini  w sprawie organizacji w/w zawodów na terenie 
Gminy Stronie i przychylił si do wniosku w sprawie ufundowania nagród w postaci 
pucharów w klasyfikacji generalnej i generalnej w grupach V i VI GSMP „Sienna 2009”. 
 Burmistrz zapoznał si z ofert  (ProjektB) w sprawie wykonania koncepcji trzech 
obiektów gastronomicznych z pokojami turystycznymi na poddaszu w Starej Morawie – 
działka oznaczona nr geodezyjnym 279/8 za kwot wynagrodzenia 26 840,00 PLN brutto. Po 
negocjacjach Burmistrz uzgodnił cen za wykonanie koncepcji w wysokoci 22 000,00 PLN 
brutto.  
 Burmistrz rozpatrzył wniosek dyrektora Szkoły Podstawowej w Stroniu l skim w 
sprawie organizacji ferii zimowych dla uczniów kl. I-VI SP w ramach programu pn. „Ferie w 
szkole”. Koszt organizacji zaj oszacowano na kwot 1500,00 PLN. Burmistrz wyraził 
zgod  na sfinansowanie w/w programu. 
 Burmistrz zapoznał si z wnioskiem dyrektora CSiR w Stroniu l skim w sprawie 
udost pnienia pływalni dla dzieci i młodziey szkolnej z terenu Gminy Stronie l skie w 
okresie ferii zimowych od 19 stycznia do 1 lutego br. . Burmistrz wyraził zgod na pokrycie 
kosztów biletów wstpu nas kryt pływalni . 
 Burmistrz Stronia l skiego rozpatrzył wniosek dyrektora Wojewódzkiego Szpitala 
dla Nerwowo i Psychicznie Chorych w Stroniu l skim w sprawie wyraenia zgody na 
przedłu enie umowy uyczenia pomieszcze trafostacji połoonych w budynku przy ul. 
Morawka 9 – zasilanie w energi elektryczn budynków szpitala. Burmistrz wyraził zgod na 
przedłu enie umowy uyczenia na okres 1 roku.  
 Burmistrz zapoznał si z pismem Wicedyrektora Gimnazjum w Stroniu l skim w 
sprawie przeprowadzonej kontroli Gimnazjum przez Zakład Ubezpiecze Społecznych 
Oddział w Wałbrzychu w zakresie ustalenia uprawnie i dokumentowania prawa do 
wiadcze  z ubezpieczenia społecznego w razie choroby i macierzy stwa oraz z 

ubezpieczenia wypadkowego. Stwierdzone nieprawidłowo ci wykazały, i  Gimnazjum 
zobowi zane jest do naliczenia i wypłaty wyrówna niedopłaconych zasiłków na rzecz 
pracowników w kwocie 477,27 PLN oraz do zwrotu nadpłaconych zasiłków w kwocie 
3 551,35 na rzecz ZUS-u. W zwizku z powyszym Burmistrz wystpił do dyrektora 
Gimnazjum w Stroniu l skim z roszczeniem o zwrot nadpłaconych zasiłków jako 
bezpodstawnie wypłaconych wiadcze  dla pracowników. 
 Burmistrz Stronia l skiego wydał zarzdzenie nr 535/09 w sprawie wyznaczenia 
osoby wykonujcej czynnoci z zakresu prawa pracy wobec Burmistrza Stronia l skiego.  
 Burmistrz wydał zarzdzenie nr 536/09 w sprawie ogłoszenia trzeciego przetargu 
ustnego nieograniczonego na sprzeda nieruchomoci nie zabudowanej, stanowicej własno  
Gminy Stronie l skie (działka oznaczona nr geodezyjnym 14/4 o pow. 1,2899ha połoona w 
Kamienicy – cena wywoławcza 319 200,00 PLN). 
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 Burmistrz wydał zarzdzenie nr 537/09 w sprawie ogłoszenia przetargu 
nieograniczonego na: Rozbudow z przebudow budynku PKP na Centrum Edukacji, 
Turystyki i Kultury w Stroniu l skim na działce nr 14/6.  
 Burmistrz wydał zarzdzenie nr 538/09 w sprawie ogłoszenia przetargu o udzielenie 
zamówienia publicznego w trybie przetargu nieograniczonego na: Przebudow drogi gminnej 
ul. 40-lecia PRL w Stroniu l skim na działkach nr 450, 434,759,559/2. 
 Burmistrz wydał zarzdzenie nr 539/09 w sprawie powołania komisji przetargowej do 
przeprowadzenia postpowania o udzielenie zamówienia publicznego w trybie przetargu 
nieograniczonego na: Konserwacj, napraw i utrzymanie w cigłej sprawnoci technicznej 
o wietlenia drogowego i urzdze  zwi zanych z owietleniem drogowym, dróg połoonych 
na terenie Gminy Stronie l skie w okresie od 1 kwietnia 2009 roku do 31 marca 2011 roku. 
 Burmistrz wydał zarzdzenie nr 540/09 w sprawie ogłoszenia przetargu o udzielenie 
zamówienia publicznego w trybie przetargu nieograniczonego na:                 Konserwacj, 
napraw i utrzymanie w cigłej sprawnoci technicznej owietlenia drogowego i urzdze  
zwi zanych z owietleniem drogowym, dróg połoonych na terenie Gminy Stronie l skie w 
okresie od 1 kwietnia 2009 roku do 31 marca 2011 roku. 
 Burmistrz ogłosił konkursy ofert na utrzymanie w czysto ci i porz dku wiat 
przystankowych oraz placów zabaw połoonych na terenie Miasta i Gminy Stronie l skie.  
 Burmistrz rozpatrzył wniosek w sprawie wyraenia zgody na wykonanie wjazdu na 
teren działki oznaczonej nr geodezyjnym 315/1 w Starym Gierałtowie z drogi gminnej nr 295. 
Burmistrz wyraził zgod na przeprowadzenie w/w inwestycji.  
 Burmistrz Stronia l skiego zapoznał si z pismem w sprawie wyraenia zgody na 
wykonanie wjazdu na teren działki oznaczonej nr geodezyjnym 23/3 połoonej w 
Bolesławowie. Burmistrz wyraził zgod na przeprowadzenie przedmiotowej inwestycji.  
 Burmistrz rozpatrzył oferty na wykonanie dokumentacji projektowo – kosztorysowej 
remontu mostów we wsi Goszów i Stary Gieratów. Oferty zło yli: „Budo-Projekt” – 
30 980,00 PLN brutto, 2. Biuro Inynierskie „Invest” – 24 400,00 PLN brutto. Burmistrz 
przyj ł ofert  firmy „Invest” do realizacji.  
 Burmistrz zapoznał si ze sprawozdaniem kocowym Polskiego Zwizku 
W dkarskiego Koło Miejsko – Gminne w Stroniu l skim z wykonania zadania publicznego 
w zakresie organizacji zaj sportowych w 2008 roku. Burmistrz przyjł   rozliczenie 
rodków przekazanych w ramach dotacji.  

 Burmistrz zapoznał si ze sprawozdaniem kocowym UKS MLKS „ nie nik” w 
Stroniu l skim z wykonania zadania publicznego w zakresie organizacji powszechnych 
zaj  sportowych dla dzieci i młodziey w 2008 roku. Burmistrz przyjł   rozliczenie rodków 
przekazanych w ramach dotacji.  
 Burmistrz wyraził zgod firmie AmberFuture z Gdyni na postawienie namiotu oraz 
rozwieszenie plakatów promocyjnych na terenie Miasta Stronie l skie w zwi zku z 
dystrybucj  i wymian  dukatu lokalnego „Trzy Misie” od 12 lutego 2009 roku.  
 Burmistrz zapoznał si z rozliczeniami dotacji za IV kwartał 2008 roku udzielonych 
nast puj cym jednostkom i podmiotom:  
- Biblioteka Miejska w Stroniu l skim 
- Przedszkole Miejskie w Stroniu l skim 
- Centrum Sportu i Rekreacji w Stroniu l skim 
- Oddział Miejsko – Gminny Zw. OSP RP w Stroniu l skim  
Burmistrz przyj ł rozliczenie rodków w ramach przekazanej dotacji.  
 Burmistrz zapoznał si ze sprawozdaniem ZWiK w Stroniu l skim dotyczcym  
otrzymanych przez Gmin Stronie l skie dopłat do wody za  II półrocze 2008 roku. 
Burmistrz przyj ł rozliczenie rodków.    
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 Burmistrz zapoznał si z rozliczeniem rodków przekazanych Centrum Sportu i 
Rekreacji w Stroniu l skim na realizacj zada  własnych w zakresie upowszechniania 
kultury na podstawie porozumienia z dnia 19.02.2008 roku. Burmistrz przyjł rozliczenie 
rodków w ramach przekazanej dotacji.  

 Burmistrz rozpatrzył wniosek w sprawie przedłuenia umowy na utrzymanie w 
czystoci dwóch wiat przystankowych oraz odnie anie zatoki autobusowej we wsi Bielice. 
Burmistrz wyraził zgod na przedłuenie umowy do 31.12.2009 roku.  
 Burmistrz zapoznał si z wnioskiem w sprawie przedłuenia umowy na sprztanie 
dwóch wiat przystankowych w miejscowoci Strachocin. Burmistrz wyraził zgod na 
przedłu enie umowy do 31.12.2009 roku. 
 Burmistrz Stronia l skiego zapoznał si z informacj  Komendanta Stray Miejskiej 
w sprawie działalnoci stra ników miejskich w miesicu grudniu 2008 roku. W okresie tym 
udzielono ł cznie 28 poucze, nało ono 7 mandatów karnych kredytowych, do Sdu 
Rejonowego w Kłodzku skierowano 2 wnioski o ukaranie. Patrolowano take rejony szkół 
pod k tem pobytu uczniów na lekcjach jak równie palenia papierosów w rejonie szkoły. Na 
terenie miasta wylegitymowano 5 uczniów gimnazjum. W miesi cu grudniu odbyto z 
funkcjonariuszami policji 19 patroli wieczorno – nocnych. Stranicy miejscy wykonali 
ł cznie 44 patrole, z czego 20 pieszo.  
 Burmistrz zapoznał si z wnioskami dyrektorów szkół z terenu Gminy Stronie l skie 
(Przedszkole Miejskie, Szkoła Podstawowa, Gimnazjum) w sprawie dofinansowania 
doskonalenia zawodowego nauczycieli w 2009 roku z przeznaczeniem m.in. na: szkolenie rad 
pedagogicznych, organizacj warsztatów metodycznych przedmiotowych, organizacj 
seminariów, szkole oraz konferencji. Burmistrz dokonał podziału rodków finansowych w 
sposób nastpuj cy:  
- Przedszkole Miejskie im. Jana Pawła II   1000,00 PLN 
- Szkoła Podstawowa im. Bohaterów Westerplatte             4000,00 PLN 
- Gimnazjum im. Marianny Oraskiej    3500,00 PLN 
 Burmistrz poinformował o sprzeday budynku byłego Przedszkola Miejskiego przy ul. 
Nowotki za kwot  400.000,00 PLN ale akt notarialnalny nie został jeszcze podpisany, 
wcze niejszy nabywca wycofał si ale pozostało wadium w wysokoci 30.000,00 PLN. 
 Za przyj ciem sprawozdania głosowało 12 radnych (jednogłonie). 
 

 
ANALIZA I OCENA MIEJSCOWYCH PLANÓW ZAGOSPODAROWANIA 

PRZESTRZENNEGO I OCHRONY RODOWISKA NA TERENIE  
GMINY STRONIE L SKIE 

 
Pan Zbigniew Frodyma Przewodniczcy Komisji Planowania Przestrzennego, 

Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej, Ochrony rodowiska i Przyrody, 
Porz dku Publicznego i Ochrony Przeciwpoarowej Rady Miejskiej w Stroniu l skim 
przedstawił opini do projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Miasta i 
Gminy Stronie l skie. 

Obszar objty planem wraz z otoczeniem naley do szczególnych w skali kraju z 
uwagi na walory przyrodnicze i krajobrazowe predestynuj ce do rozwoju funkcji turystyczno 
– wypoczynkowej. Zagospodarowanie i wykorzystanie tych walorów w sposób optymalny 
pozwalaj cy na zachowanie równowagi ekologicznej było przedmiotem bada, analiz i 
studiów od wielu lat przez róne instytuty, a w szczególnoci przez Instytut turystyki w 
Warszawie, Instytut Urbanistyki i Planowania Przestrzennego na Wydziale Architektury 
Politechniki Krakowskiej, a take lokalne słuby urbanistyczne. Prace studialne nad 
aktywizacj  terenów północnego rejonu nie nika w celach rekreacji zimowych sportów 
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kwalifikowanych spitrzone w latach 1972 – 1980 kreowały tan rejon na drugie Podtatrze, a 
miasteczko Bolesławów na drugie Zakopane. Patrzc na poszczególne rysunki planu uderza 
totalna eksploatacja obszaru. Dziesitki hektarów terenu w kolorze brunatno – czerwonym 
szczelnie wypełniaj przestrze wokół dróg i potoków, sigaj c nierzadko do granic terenów 
zalesionych podlegajcych ochronie. Blisza analiza rysunków planu nie daje odpowiedzi 
czym uzasadniony jest taki zasig i taki kształt terenów przewidzianych do zainwestowania. 
Brak analizy chłonnoci obszaru uzasadnia obaw, e w przypadku wypełnienia 
wyznaczonych w planie terenów treci  mieszkaniowo – usługow wyst pi przekroczenie 
potencjalnej chłonnoci turystycznej tego rejonu, a w konsekwencji degradacja cennego 
rodowiska przyrodniczego. Ogromne, jak na skal istniej cych miejscowoci tereny 

rozwojowe przeznaczone na cele mieszkaniowe i usługowe nie zostały wyposaone w adne 
elementy kompozycji przestrzennej, adne zasady powiza  komunikacyjnych o charakterze 
wewn trznym i zewntrznym. Z zapisu planu zarówno w ujciu rysunkowym jak i tekstowym 
nie mo na odczyta, jaka jest struktura funkcjonalna sieci osadniczej gminy, ani te jak  rol  i 
zdania plan przypisuje poszczególnych miejscowociom w obsłudze ruchu wypoczynkowego 
i turystycznego. Ustalona w studium uwarunkowa i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego miasta i gminy strategia rozwoju sportów zimowych i turystyki, przewidujca 
5 „punktów koncentracji atrakcji turystyczno – sportowych” (PKAT) w miejscowociach: 
Kletno, Sienna, Bolesławów – Kamienica, Gierałtów – Bielice oraz miasto Stronie l skie, - 
nie została w ustaleniu planu w aden sposób wyraona. Podobnej skali tereny mieszkalno – 
usługowe i usług turystycznych wyznaczone zostały w pozostałych wsiach, a w szczególnoci 
w miejscowoci Goszów, Strachocin, Stronie l skie – Wie, Stara Morawa, Młynowiec, - 
przeczc „koncentracja atrakcji” o jakiej mowa w studium.  

Opinia do projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Miasta i 
Gminy Stronie l skie: 
W projekcie planu nie wystpuj  takie poj cia jak schronisko, hotel, motel, zabudowa 
pensjonatowa, wie rekreacyjna itp. stosowane w projektowaniu obszarów wypoczynkowo – 
turystycznych. Jedyny obowizuj cy parametr to wysoko budynku do 2,5 kondygnacji i 
ogólne, enigmatyczne zalecenie „nawizania do cech istniejcej zabudowy”. Kłopot w tym, 
e nie zawsze i nie wszdzie mo na nawiza  do istniej cej zabudowy, bo albo jej nie ma, - 

albo nie warto nawizywa . Zaznaczył, e przy tworzeniu zatwierdzaniu nowych planów 
zagospodarowania przestrzennego tematy te bdziemy porusza i co dobrego bdziemy 
wnosi . 

Pan Lech Sadowski Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej, Infrastruktury 
Technicznej i Ochrony rodowiska Urzdu Miejskiego w Stroniu l skim poinformował, e 
obecnie obowizuje 30 planów zagospodarowania przestrzennego Gminy Stronie l skie oraz 
4 studia uwarunkowa. Nad tymi planami pracowało 13 projektantów, procedura uchwalenia 
planu trwa około 2 lat. Plan zagospodarowania przestrzennego Gminy Stronie l skie został 
sporz dzony przez Pana Romualda Pustelnika, zatwierdzony w roku 2006 zgodnie ze star 
procedur. Plan ten jest kontynuacj planu ogólnego zatwierdzonego przez Rad Miejsk  w  
1992 roku, czyli ma te same załoenia i ten sam charakter. Ramy zostały wpisane bardzo 
ogólnie, nie zawiera on szczegółowoci poszczególnych działek, co stanowi problem w 
wydawaniu pozwole na budow i wydawaniu wypisów z planu. Architekt na podstawie tego 
planu powinien przygotowa dobry projekt. Plan został zaskarony i na dzie dzisiejszy nie 
wiemy jaki jest stan prawny planu, poniewa s d chciałby ten plan uchyli. Istniej  problemy 
z interpretacj tych przepisów. Zaznaczył, e brakuje tu dzi zaproszonych osób, którzy 
realizuj  w/w wytyczne czyli przedstawicieli nadzoru budowlanego i Wydziału Budownictwa 
w Starostwie Kłodzkim, którzy wydaj pozwolenia na budow. 

Pan burmistrz dodał, e plan ten ma pewne ułomnoci, wpłyn ło du o uwag, dlatego 
te  podj ta została decyzja o wykonaniu dodatkowych planów. Obecnie trwaj prace nad 
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sporz dzeniem 5 planów dla poszczególnych wsi Bolesławowa, Nowej i Starej Morawy, 
Kletna i Kamienicy. 

Pan Zbigniew Frodyma zapytał jak to bdzie funkcjonowa z chwil  kiedy wejdzie 
nowa upraszczajca ustawa, gdzie prawdopodobnie nie bd  potrzebne zezwolenia na 
budow , tylko nadzór budowlany bdzie decydował. 
 Pan Lech Sadowski wyjanił, e zezwolenia na budow b d  potrzebne, ale nie zna 
propozycji zmian nowej ustawy i nie jest w stanie odpowiedzie. 

Pan Wojciech Paszkowski przytoczył tre art. 32 ustawy o planowaniu i 
zagospodarowaniu przestrzennym. Zaznaczył, e art. 16 mówi o skali planów,  która u nas 
jest w duej mierze nieaktualna. Rada Miejska powinna bra to pod uwag. Dyskusja ta nie 
wypełnia art. 32, który obliguje burmistrza do przedstawienia radzie oceny, najlepiej 
sporz dzonej w formie pisemnej radzie. 

Pani Grayna Rojek  przedstawiła stanowisko Stroskiego Forum Obywatelskiego i 
sympatyków: 

Miejscowe plany zagospodarowania przestrzennego maj zdecydowany wpływ na 
jako  naszego krajobrazu. Nie mona przeceni równie  znaczenia jakie w całym procesie 
kształtowania otoczenia ma sposób w jaki realizuj prawo urzdnicy, od wielu lat z 
niepokojem obserwujemy psucie naszych widoków. W kwietniu 2007 roku zorganizowalimy 
spotkanie naszych sympatyków, obywateli Gminy Stronie l skie. W cz ci I prezentujemy 
stanowisko, które wtedy wypracowalimy. Przygotowujc si  do sesji Rady Miejskiej majcej 
za zadanie oceni miejscowe plany zagospodarowania skorzystalimy z opinii urbanistów, 
si gn li my ponownie do dokumentów. W wyniku tych rozmów wypracowali my II cz . 
Pojawiaj  si  ró ne mo liwo ci i drogi prowadzce do naprawy sytuacji. Oczekujemy, e 
publiczna debata na temat krajobrazu rozpoczyna si. Bardzo liczymy na zrozumienie i 
przychylne wsłuchanie si w przedstawione argumenty mieszkaców, radnych oraz pomoc 
ludzi zaprzyjanionych z nasza gmin. Czekamy na uwagi i propozycje do przedstawionych 
materiałów. Cz  I stanowiska: 

Dbało  o krajobraz i rodowisko rozpoczyna si na etapie tworzenia studium 
uwarunkowa. Niestety nie ma wymogu, aby uczestniczyli w tym procesie obywatele. 
Nast pny etap to tworzenie planu zagospodarowania przestrzennego, okrelenie obszaru na 
którym dozwolona jest zabudowa, dopuszczalnych form architektonicznych oraz ewentualne 
okre lenie chłonnoci terenu. Uwaamy, e w obowi zuj cym np. dla Gminy Stronie l skie 
zbyt du y jest obszar, na którym dozwolona jest zabudowa. Naruszane s obowi zuj ce 
przepisy w trakcie prac interwencyjnych; od projektu do obiektu. Organa samorzdowe i 
słu by pa stwowe toleruj łamanie norm architektonicznych i budowlanych. Wykracza si 
poza historyczn zabudow. Nie trzyma si wzorów architektury sudeckiej, której wzory 
zostały okrelone np. w aneksie do Planu zagospodarowania przestrzennego nie nickiego 
Parku Krajobrazowego.  
Nieustanne zmiany planu przestrzennego zagospodarowania skutkuj degradacj rodowiska i 
krajobrazu. Przekładanie krótkotrwałego interesu finansowego nad ład architektoniczny i 
pi kno krajobrazu jest działaniem krótkowzrocznym. Wkrótce, bardziej wymagajcy tury ci 
b d  omija  zdegradowany nie nicki Park Krajobrazowy. Pozostałe o piknym krajobrazie – 
chaos. Nadmierna swoboda inwestycyjna zemci si  w niedalekiej przyszłoci. Nasze zyski 
osi galne w turystyce zaczn spada. Apelujemy do urzdników samorzdowych i słub 
pa stwowych o kontrole i egzekwowanie obowizuj cego prawa. 
Obywatele zorganizowani midzy innymi w organizacjach pozarzdowych s w 
społeczestwie obywatelskim od tego, by urzdnicy nie mieli spokoju. Chcemy t rol  
spełnia. B dziemy zabiega o to by urzdnicy dbali o przestrzeganie prawa dla dobra 
społecznoci lokalnych, a nie jedynie w myl zasady „prawo dla prawa”. Równie fatalne w 
skutkach jest to, e decyzje inwestycyjnie podejmowane s przez urzdników w powiecie. 
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Ludzie ci czsto nie znaj warunków lokalnych, nie maj poj cia o uwarunkowaniach danego 
miejsca. Co przy wydawaniu decyzji o architekturze mo e mie  kapitalne znaczenie. 
Oczekujemy, e pozwolenia wydawane w procesie od planu do obiektu b d  wydawane 
wył cznie po rozeznaniu w terenie.  
Równie wane jest: 

 przeciwstawienie si członków naszej społecznoci rozumiej cym znaczenie dobra 
jakim jest krajobraz i ład architektoniczny 

 członkom naszej społecznoci dla których głównym celem jest zrobienie szybkiego 
interesu, bez uwzgldnienia odległej przyszłoci 

W naszym najlepiej pojtym interesie ley wspólna dbało  o krajobrazy i jego walory. 
Proponujemy samorzdom Ziemi Kłodzkiej podejmowanie zbiorowych de  w tym 
zakresie,. Oczekujemy wsparcia ze strony organizacji ekologów, architektów i urbanistów.  
Cz  II stanowiska: 

Aktualnie, bardzo szybko postpuje niszczenie piknego krajobrazu Gminy Stronie 
l skie. Z naszego wanego ródła utrzymania powstanie chaos przestrzenny. Zyski osi gane 

przez turystyk spadaj, a korzyci ze sprzeday gruntów szybko zostan „przejedzone”. 
Tury ci poszukujcy wypoczynku w urokliwym i spokojnym otoczeniu bd  unika  naszych 
terenów – moemy nie liczy na ich zły gust. Natomiast gminie pozostan koszty utrzymania. 
Ludzie budujcy domki weekendowe na zboczach nie przynios nam korzyci. Zakupy robi  
wyje d aj c z miasta w duych sklepach. Nasze sklepy nie zarobi. Wła ciciele takich 
domów nie inwestuj w okolicy, nie tworz miejsc pracy. Natomiast domagaj si  od gminy 
wykonanie drogi dojazdowej, doprowadzenie wody, odprowadzenia cieków, odnie enia 
drogi, o wietlenia drogi  
Stało si  wiele złego, przyczyn s  dokumenty o złej jakoci: 
Studium uwarunkowa i kierunków zagospodarowania przestrzennego z 2003 roku oraz 
Miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego z 2006 roku. 
Studium uwarunkowa: 

 Powinno by opracowane zgodnie z now ustaw , która wymaga wikszej 
szczegółowoci od starej – ju nieobowi zuj cej 

 Powinno zezwala w zasadzie na zabudow zwart , historycznie okrelon , najpierw 
nale y wypełni  luki, a pó niej ewentualnie poszerza zabudow 

 Okre li  precyzyjne warunki zabudowy, zagospodarowanie terenu (w tym 
parametrów technicznych takich jak rodzaje materiałów, linie zabudowy, 
ukształtowanie dachów, kolorystyka). Bez tego urzdnicy nie maj podstaw do 
wydania odmów na budow nawet najwikszych brzydactw i paskudztw 
architektonicznych. Budynki powstaj w du ej odległoci od dróg i mediów. Gmina 
ponosi koszty. Postaj niewielkie budynki lub za due, zasłaniajce krajobrazy. Nie 
sposób obecnie okreli  charakteru nowych budynków. 

 Powinno si koniecznie okreli  polityk  dotycz c  formy zabudowy 
 Niezb dne jest okrelenie pojemnoci turystycznej terenu, z uwzgldnieniem 

obszarów chronionych 
W opracowaniu Pani Joanny Kłopockiej czytamy: 

 adnych zalece dotycz cych kształtowania przestrzeni urbanistycznych, centralnych 
i obrze nych o zrónicowanej intensywnoci 

 adnych ustale dotycz cych zasad penetracji w konkretne rodowisko przyrodnicze 
i krajobraz 

 Nie ustalono adnych paramentów, wzgldnie cech róni cych budynki… 
W opinii naszej i sympatyków plan Gminy Stronie l skie nie zapewniaj ochrony wartoci 
krajobrazowych, kulturowych ani koordynacji działa inwestycyjnych. Aktualna sytuacja ma 
swoje ródło w kiepskich dokumentach planistycznych. Gmina działa „doranie”, bez 
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okre lonej wizji. Nie przewiduje skutków degradacji i psucia krajobrazu. Jedynie Rada 
Miejska Stronia l skiego moe zmieni  obecn sytuacj . Apelujemy i prosimy o uchwalanie 
rzetelnych planów przestrzennego zagospodarowania naszej Małej Ojczyzny. Proponuje 
podj cie debaty publicznej w tym temacie. Walory okolicy s  równie cenne jak rezerwaty 
przyrody, pielgnowanie ich stanowi niewyczerpalne ródło dochodu dla nas i naszych dzieci.     
Smutno, e nie ma osób zaproszonych na t sesje. 
Pan Wojciech Paszkowski przedstawił swoje przemylenia odnonie stwierdzenia burmistrza, 
który uwa a za sukces przekształcenie gminy w gmin turystyczn, tak e w wiadomoci 
mieszkaców. Zaznaczył, e nie widzi tego w działalnoci naszych władz, przytaczajc 
przykłady: 

 Zabudowanie prawie wszystkich terenów zieleni 
 Zmiana studium dla jednej działki 
 Mała ró norodno  terenów rekreacyjnych 
 Dopuszczenie do zabudowy chaotycznej tylko pensjonatów 
 Nie zachowanie czystoci cieków wodnych i dróg 
 Niszczenie krajobrazu (nie uprztni te hałdy ziemi) 
 Przeznaczenie małej kwoty w budecie na funkcjonowanie cie ek rowerowych 

Pan Jacek Rybczyski stwierdził, e sytuacja jest powana i bardzo si niepokoi o przestrze. 
Uwa a, e budowanie przeniesionych z podhala budynków jest nie do przyjcia. Jak mona 
wyda  pozwolenie np. dla Pana Konrada na wybudowanie 3 takich budynków. Zapytał, czy 
kto  zrobił analiz  potrzeb? Władze samorzdowe powinny wykona globalne opracowanie. 
Powstaj  tylko pensjonaty, które wiec  pustkami. Dlaczego nie buduje si krytych hal tenisa,  
kr gielni itp.? Musimy wspólnie zastanowi si  co zrobi  i podj  wspóln  dobr  decyzj , 
która b dzie słu y  przyszłym pokoleniom. 

Pan burmistrz stwierdził, e nie moe zgodzi si  ze wszystkimi argumentami. 
Zapytał, gdzie s budowane domki letniskowe? Plan zagospodarowania przestrzennego nie 
przewiduje budowy takich domków. Natomiast gmina odpowiada za przygotowanie 
infrastruktury. Zaznaczył, e aden plan nie wymusi na włacicielu by zakupy robił w 
naszych sklepikach. Jak wyglda historyczna zabudowa? Włanie historyczna zabudowa jest 
rozproszona. Wprowadzilimy pewne linie i nie wpuszczamy zbyt duej zabudowy. To, e nie 
ma zadaszonej hali tenisowej, czy krgielni to ani burmistrz ani rada nie wskae 
wła cicielowi  co ma budowa. Ka dy inwestor buduje taki obiekt, który jego zdaniem 
przyniesie zyski. Zauway  mo na, e osoby, które krytykuj taka działalno , same si ni  
trudni . O tym, e nie ma w tej chwili turystów, decyduj inne elementy. Zaznaczył, e 
obecnie pracujemy nad tym by zagospodarowa Mły sko i zalew. Nie ma zbyt duo turystów 
ale w CSiR do miesica marca wszystkie miejsca s zaj te. 
 Pan Jacek Rybczyski zaznaczył, e to nie krytyka z ich strony, to raczej 
zastanowienie si wspólnie co zrobi jak zasugerowa inwestorowi, e nie tylko pensjonaty s 
potrzebne. Naleałoby zrobi  analiz  i zastanowi si  nad tym co maj robi  tury ci jak nie 
ma niegu. 
 Radny Pan Filip Bułaciski zaznaczył, e warunki s takie a nie inne, Orodek Czarna 
Góra powinien si reklamowa jako Sienna – Stronie l skie. Du o osób wyjed a od nas, z 
powodu braku tras dla biegaczy, a Duszniki s rewelacyjnie przygotowane. W naszej gminie 
mo na pojecha do Bielic, przej  do Czech i tam sobie pobiega. Ogl daj c prognoz 
pogody, przedstawione s warunki narciarskie  w Zielecu, natomiast nie ma nic o Stroniu 

l skim. Naley to zmieni , to jest ta promocja, której nam cigle brak. 
 Radny Pan Dariusz Gulij zaznaczył, e tury ci s , je li si  na nich zapracuje. Pracuje z 
on  w tej brany ju  13 lat i na brak turystów nie narzekaj, maj  rezerwacje do koca 

marca. Turyci nie narzekaj, przeciwnie chwal, bardzo im si tu podoba, mówi, e jest 
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pi knie. Naley si  z tego cieszy i wszystko zrobi, eby ich tu zatrzyma a nie tylko cigle 
narzeka. 
 Radna Pani Maria Bulka zaznaczyła, e koniecznie trzeba stworzy co  aby młodzie 
miała zaj cie, poniewa teraz nie maj co robi  wi c zbieraj  si  na korytarzach krytej 
pływalni, ostatnio kady miał po ½ l alkoholu i bardzo le si  zachowywali.  
 Radny Pan Ryszard Wiktor zgłosił, e w centrum miasta mamy dwa domy wczasowe i 
nic si  tam nie dzieje. Turyci narzekaj, e nie mona nigdzie zje  obiadu, nie ma gdzie 
pota czy  nie ma gdzie si zabawi . Inicjatyw  powinni podj  wła ciciele, a nie tylko 
wszystkie pretensje kierowa do gminy. 
 Pan Wojciech Paszkowski stwierdził, e gmina sprzedajc działki powinna okreli , e 
mo e by  dana działka zabudowana odpowiednio np. hal, mo e znalazłby si kto  
zainteresowany. 

Pan Ryszard Suliski stwierdził, e ten rok jest specyficzny i wszdzie jest mało 
turystów. Na pewno duy wpływ na t  sytuacj  ma kryzys. Wracajc do zabudowy naszego 
terenu, najlepszym wskanikiem jest popyt, który wpływa na decyzj inwestorów o budowie 
pensjonatu a nie hal sportowych. Trudno ukierunkowa kogo  kto jest zdecydowany i wie co 
jest dla niego dobre. Cenne uwagi, które dzi padły b d  analizowane i brane pod uwag, do 
tych tematów bdziemy wraca.  

Pani  Irena Foremnik Radna Powiatu Kłodzkiego przekazała informacje z prac Rady 
Powiatu Kłodzkiego. 
Wyszedł Radny Pan Ryszard Wiktor, na sali obrad pozostało 11 radnych. 
 
 

PRZYST PIENIE DO OPRACOWANIA  PLANU URZ DZENIOWO – ROLNEGO 
NA TERENIE  GMINY STRONIE L SKIE 

 
Pan burmistrz przedstawił projekt uchwały druk Nr XXXII-1/09, który stanowi 

zał cznik do niniejszego protokołu. 
 Komisja Planowania Przestrzennego, Budownictwa , Gospodarki Komunalnej i 
Mieszkaniowej, Ochrony rodowiska i Przyrody, Porzdku Publicznego  i Ochrony 
Przeciwpoarowej projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie 
 Komisja Przemysłu, Handlu, Usług, Gospodarki Rolnej i Le nictwa projekt uchwały 
zaopiniowała pozytywnie. 
Za przyj ciem uchwały w sprawie przystpienia do opracowania Planu urzdzeniowo – 
rolnego Gminy Stronie l skie, głosowało 11 radnych (jednogłonie). 
 Wrócił Radny Pan Ryszard Wiktor, na sali obrad było 12 radnych. 
 
 

INTERPELACJE RADNYCH 
 
Interpelacje nie zostały złoone. 
 Wyszedł Radny Pan Piotr Podłowski, na sali obrad pozostało 11 radnych. 
 
 

ZAPYTANIA I WOLNE WNIOSKI 
 

Radny Pan Stanisław Dobrowolski zaznaczył, e naley zdyscyplinowa konserwatora 
o wietlenia ulicznego pod wzgldem oszczdno ci energii. Na powierzchni łcznika koło 
„Amadeusa” wykrusza si beton, naley jak najszybciej  naprawi. 
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 Radna Pani Monika Snopkowska zaznaczyła, e konserwatorzy owietlenia ulicznego 
je d  na przegldy, jednak nie wiadomo co sprawdzaj, poniewa pierwsza lampa  przy ul. 
Nadbrzenej ju  bardzo długo nie wieci. Chodnik przy ul. Hutniczej jest wykruszony, nale y 
go naprawi i zlikwidowa  dziury na ł czniku ulic Ko ciuszki z Hutnicz. Wiosn  nale y  
wykona  przegl d drzew rosncych przy ulicach i wytyczy do wycinki i przecicia. 
Zaznaczyła, e nigdy nie otrzymała odpowiedzi co si dzieje z drzewami bez kory, które 
rosn  przy ul. Zielonej. Stara topola tam rosnca nadaje si do wyci cia, poniewa zagraa 
bezpieczestwu.  
 Radny Pan Jerzy Wgrzyn zgłosił, e na skarpie koło kocioła młodzie z gimnazjum 
gromadzi si na kadej przerwie i dziej si  tam ró ne niedozwolone rzeczy, pal papierosy 
itp. Brudno jest równie w Parku Miejskim, kosze na mieci s  przepełnione. Zaznaczył, e w 
dalszym cigu nic si  nie zmieniło niszczone s lampy, kosze, znaki drogowe. Uwaa, e to 
nie radni powinni zgłasza takie rzeczy, tylko kto powinien nad tym czuwa i usterki 
powinny by  jak najszybciej usuwane. Zapytał o budowle TBS czyja to jest własno  i czy 
mo na co z nimi zrobi ? 
 Radna Pani Zofia Sadowska zgłosiła nieowietlony odcinek na prostej w okolicy ul. 
Polnej, ju  przez dłuszy czas brakuje tam wiatła sytuacja ta stwarza niebezpieczestwo. 
Zgłosiła nieprzyjemn sytuacj  zaistniał  na krytej pływalni w Stroniu l skim, szwagier 
radnej nie otrzymał szafki na ubrania, poniewa nie było wolnej. Powiedziano mu eby sobie 
zostawił ubrania poza szafk, bez zamknicia, tak te zrobił i został okradziony. Natomiast w 
godzinach wieczornych na basenie jest pusto. Naleałoby zrobi  jak  widoczn  reklam , 
poniewa wielu turystów nie wie, e jest u nas w Stroniu l skim basen. 

Radny Pan Dariusz Gulij wyjanił, e organizatorem dnia babci i dziadka był sołtys 
Bolesławowa. Zaproponował aby połczy  pomieszczenia Policji ze Stra Miejsk , dzi ki 
temu pozostanie wolne pomieszczenie np. dla Orodka Pomocy Społecznej. Zaznaczył, e 
je li zaistniała by moliwo  pozyskania rodków na wybudowanie boiska, to w 
Bolesławowie istnieje taka potrzeba. 

Radny Pan Jan Florowski zgłosił wybit szyb  w  drzwiach budynku nr 5 przy ul. 
Zielonej. Za budynkiem tym znajduj si  niepotrzebne 2 słupy z wiszcymi kablami, które le 
wygl daj , nale y je usun . W dalszym cigu słupki betonowe s wytaczane na ulice, naley 
co  z tym zrobi . 
 Radny Pan Filip Bułaciski zgłosił, i  na trawniku przed CSiR w Stroniu l skim 
rosn  2 tuje, które złamały si, nale ałoby je wyci , poniewa le wygl daj  ale nie 
wiadomo czy to teren gminy, czy szkoły. Usypany wał przeciwpowodziowy w okolicy ul. 
Polnej jest cigle podmywany przez wod, mo e naleałoby wyci  drzewo, które ronie tam. 
Zapytał, kto w Urzdzie Miejskim odpowiada, za prace remontowe w budynku byłego 
Dworca PKP, który jest przeznaczony na działalno kulturaln . 
 Radna Monika Snopkowska zapytała czy to prawda, e w miesicach od grudnia do 
stycznia jest przerwa i Jaskinia Niedwiedzia nie jest czynna? W tym czasie odwiedza nas 
wiele turystów i powinna by czynna. 
 Pan Artur Sawicki Dyrektor Zakładu Usług Turystycznych wyja nił, e od wielu lat 
wychodzimy naprzeciw turystom, jaskinia jest czynna w okresie wi teczno-noworocznym i 
w czasie ferii, wiec nie wiadomo kto i dlaczego rozgłasza takie nieprawdziwe opinie. 
Stwierdził, e reklama i promocja kuleje, ale ju pracuj  nad tym i na pewno uda si naprawi  
wszelkie nieprawidłowoci. 
 Pan burmistrz udzielił odpowiedzi i wyjanie : 

 Przyj ł informacj  w sprawie owietlenia i nawierzchni kładki. 
 Natomiast dziury na chodniku przy ul. Hutniczej nie stwierdzono, pracownicy 

sprawdz to jeszcze raz. 
 Wiosn  odb dzie si  przegl d drzew i zapadn stosowne decyzje w sprawie przecinki. 
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 W sprawie złego zachowania si młodzie y na skarpie koło kocioła ju  na ostatniej 
sesji temat ten zgłosił Radny Pan Ryszard Wiktor i Stra  Miejska zaj ła si  tym 
problemem. 

 W Parku Miejskim od grudnia do marca nie ma opiekuna i tylko dorywczo 
pracownicy robót publicznych odnie aj  cie ki. Zwrócimy uwag by park został 
posprztany. 

 Znaki informacyjne naley naprawi , wiatr je przestawia, musz by  jednak krótsze 
tablice. 

 W sprawie niszczenia lamp owietleniowych zamiecili my nawet ogłoszenie o 
wypłaceniu nagrody dla osoby, która wskae sprawców, ale nikt si nie zgłosił. 

 Osoba fizyczna wykupiła zabudowania od TBSu, robi zmiany do planu w przyszłym 
roku przystpi do realizacji tej inwestycji. 

 Była awaria owietlenia ulicznego dlatego dłuszy czas brakowało wiatła na odcinku 
ul. Polnej. 

 Ka dy kto korzysta z basenu musi mie swoj  szafk , ta sprawa zostanie przekazana 
pani dyrektor. 

 Reklama basenu jest potrzebna, propozycja ta zostanie przekazana pani dyrektor. 
 Nad propozycj poł czenie pomieszcze Policji ze Stra  Miejsk  nale y si  

zastanowi, poniewa nie wiadomo, czy tak moe by . 
 O boisku w Bolesławowie pamitamy, tylko na budow nie mamy rodków. 
 Sprawa wybitej szyby w drzwiach zostanie przekazana do naprawienia. 
 Słupy betonowe pozostawione s po to by nikt nie wjed ał na pas zieleni, niestety s 

wszystkie wytaczane na ulice. 
 CSiR powinno wystpi  z wnioskiem o wycicie tiu. 
 Wyst pimy do RZGW o wycicie drzewa rosncego przy rzece. 
 Wał przeciwpowodziowy został usypany w chwili bezporedniego zagroenia, 

b dziemy go monitowa. 
 Wnioski na remont budynku dawnego Dworca PKP opracowuje Pan Lech Sadowski. 

Radny Pan Jerzy Wgrzyn zapytał jaka jest sytuacja Huty Szkła Kryształowego, 
pracownicy chodz do pracy a nie maj wypłacanych pensji, nie maj odpraw itd. 
 Pan Burmistrz wyjanił, e uczestniczył w spotkaniu razem z Panem Krzysztofem 
Misiem Likwidatorem HSK „Violetta” u Marszałka Województwa Dolnol skiego z czego 
wynikło, e nowy podmiot otrzymałby rodki na remont wanny z tytułu utworzenia nowych 
miejsc pracy. Niestety właciciel nie chce wyłoy  adnych rodków, nawet na zadłuenie za 
gaz. 
 Pan Przewodniczcy dodał, e w sprawie złego zachowania si młodzie y odbyło si  
spotkanie w tej sprawie Komisji Zdrowia, Owiaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki i 
Pomocy Socjalnej z Policj i Stra  Miejsk  w rejonie tym bd  odbywa si  wzmo one 
patrole. 
 

SPRAWY BIE CE RADY MIEJSKIEJ 
 

Pan Ryszard Suliski odczytał podzikowania, które zostały skierowane od sołtysa Pana 
Wojciecha Sadowskiego dla  Radnych: Pani Zofii Sadowskiej, Marii Bulki i Pana Jana 
Florowskiego za zorganizowanie zabawy Mikołajkowej dla dzieci ze Strachocina. 
 Termin nastpnej sesji został ustalony na dzie 23 lutego 2009 roku. Przedstawił 
planowane tematy wiodce sesji na 2009 rok. 
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ZAMKNI CIE SESJI 

 
Pan Ryszard Suliski Przewodniczcy Rady Miejskiej w Stroniu l skim podzi kował 
wszystkim za przybycie i o godzinie 14:40 zamknł XXXII sesj  Rady Miejskiej w Stroniu 

l skim.  
 

Protokół sporzdziła 
Janina Suchodolska 

Piecz  podłu na o treci: 
Przewodniczcy 

Rady Miejskiej w Stroniu l skim 
Ryszard Suliski 

podpis nieczytelny 


